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آخرین اتفاقات ورزشی
زیر چاپ 2

سیروس دین محمدی در واکنش به شکست استقلال مقابل سپاهان گفت: 
»تغییر مربی در هر تیمی می تواند چالش های خاص خودش را داشته باشد. 
قطعـاً سـاپینتو کار سـختی دارد و بایـد بتوانـد خیلـی زود تفکراتـش را در تیـم جـا 
بینـدازد. اسـتقلال در خـط میانـی نیـاز بـه یـک هافبـک بازیسـاز و پاسـور دارد که 
بتوانـد پـاس تـک بـه تـک بدهـد و مهاجمـان را تغذیه کند، ولی متأسـفانه چنین 

بازیکنـی را در اسـتقلال نمی بینیم.«

علـی فیـروزی، سرپرسـت صنعـت نفـت دربـاره تسـاوی مقابـل فـولاد گفـت: 
»هـدف مـا ایـن بـود کـه از اهـواز با امتیاز خارج شـویم. خوشـبختانه با توجه به 
بضاعتی که داریم توانستیم دروازه مان را بسته نگه داریم. البته تا حدودی 
خوش شانس بودیم. فولاد بازیکنان باکیفیتی دارد و وقتی دست به تعویض 
می زد، بازیکنان تعویضی کیفیت بهتری نسبت به بازیکنان اصلی داشتند. 
حضور وریا و دژاگه روی نیمکت نشـان دهنده کیفیت بالای آن تیم اسـت.«

علی فیروزی:سیروس دین محمدی

صنعت نفت مقابل فولاد خوش شانس بودنیاز استقلال به پاسور

فرشاد پیوس درباره لوکادیا، مهاجم جدید پرسپولیس اینگونه پیش بینی 
کـرد: »بازیکنـی کـه در هلنـد، انگلیـس و آلمـان بـازی کـرده قطعـاً بازیکـن 
بدی نیسـت. در سـال های گذشـته مهاجمان خارجی پرسـپولیس ضعیف 
و ناکارآمـد بودنـد و امیـدوارم ایـن بـار مهاجـم خارجـی بـه کمک پرسـپولیس 
بیایـد. البتـه او 100 روز از شـرایط بـازی دور بـوده و بـرای رسـیدن بـه اوج نیـاز 

بـه زمـان دارد.«

فرشاد پیوس

تردید درباره لوکادیا

اولین بار منصور 
پورحیدری در استقلال 

از خط دفاع سه 
نفره استفاده کرد 

و توانست نتایج 
خوبی بگیرد. امیر 

قلعه نویی هم کارش 
در استقلال را با دفاع 

سه نفره شروع کرد 
و با سیستم 3-5-2 

قهرمان شد.  در آن 
دوره انتقاداتی نسبت 

به این روش مطرح 
شد و گفته می شد 

که فضای پشت 
پیستون ها به نقاط 
آسیب پذیری تبدیل 

می شود

اســتقلال لیــگ بیســت و یکــم را بــا 
سیســتم ســه دفاعــه شــروع کــرد و 
توانســت بــدون شکســت و بــا تنهــا 
ده گل خــورده کــه رکــوردی بــرای 
تمــام ادوار لیــگ اســت بــا قهرمانــی 
بــه پایــان برســاند. ایــده اولیــه بــازی 
بــا ســه مدافــع در اســتقلال از زمــان 
مربیگری اســتراماچونی شروع شد. 
مربــی ایتالیایــی وقتــی دیــد خــط 
دفــاع مطمئنــی نــدارد، چیدمــان 
تیمــش را تغییــر داد و توانســت 
نتایــج فوق العاده ای بگیرد. مجیدی 
وقتــی جانشــین اســتراماچونی شــد 
بعــد از مدتــی بــه دفــاع چهــار نفــره 
برگشــت، ولــی بــرای لیــگ بیســت و 
یکم ترجیح داد دوباره با سه مدافع 
میانی بازی کند. موفقیت دفاع ســه 
نفــره اســتقلال مربیــان دیگــر را هم 
ترغیــب کــرد که با ســه مدافــع بازی 
کننــد. فصل گذشــته تیم هایی مثل 
نســاجی، مس رفسنجان و هوادار با 
خــط دفاع ســه نفره بــازی می کردند 
و پرســپولیس و گل گهــر هــم در 

مقاطعــی ســراغ ایــن روش رفتنــد.
ایــن رویکــرد در لیــگ بیســت و دوم 
هــم ادامه پیدا کــرده و در هفته اول 
چهــار تیــم بــا خــط دفــاع ســه نفــره 
بــازی کردنــد. ســا پینتــو کــه تــلاش 
کــرده به سیســتم فصل قبــل وفادار 
بمانــد، اســتقلال را با ســه مدافع به 
زمیــن فرســتاد. محمــد ربیعــی در 
ادامــه برنامه هــای فصــل قبــل مس 
رفســنجان بــا ســه مدافع بــازی کرد. 
بردیف که در لیگ روسیه هم علاقه 
زیــادی بــه این سیســتم نشــان داده 
بود، تراکتور را با سه مدافع به زمین 
فرســتاد و ذوب آهــن تارتــار هم ســه 
مدافــع میانــی در زمیــن داشــت. 
هیچکدام از این تیم ها در هفته اول 
نتوانستند به سه امتیاز برسند، ولی 
ایــن به معنی حذف این ســبک بازی 
نخواهــد بــود و حتــی ممکــن اســت 
تیم هــای دیگری هم در ادامه فصل 

ســراغ ایــن روش بروند.
ســا پینتــو کــه بر اســاس این ســبک 
یارگیــری کرده بــا همین روش ادامه 
خواهــد داد و بــا یــک شکســت قــرار 
نیســت کــه تیمــش را کامــلاً بــه هــم 
بریــزد. اضافــه شــدن مرادمنــد و 
یزدانــی می توانــد اســتحکام خــط 

دفــاع اســتقلال را دوبــاره برگرداند و 
بــه نظــر می رســد کــه مشــکل اصلی 
ایــن تیــم فعــلاً در فــاز حمله اســت. 
ربیعــی هــم که در بازی خارج از خانه 
مقابل نســاجی به یک امتیاز رسید، 
دلیلــی بــرای تغییر ســبک بــازی اش 
نمی بینــد. بردیــف هــم بــه روش 
2-5-3 اعتقــاد دارد و بــرای ارتقــای 
کیفیــت تیمــش بــه دنبــال رســیدن 
به هماهنگی بیشتر و رفع ایرادهای 

بازیکنانــش خواهــد بــود.
تارتــار هــم بــا دفاع ســه نفــره نتیجه 
خوبی گرفت و توانست پرسپولیس 
را متوقــف کنــد، ولــی بایــد دیــد کــه 
ایــن سیســتم را فقــط بــرای بــازی 
مقابــل نایــب  قهرمان فصــل قبل در 
نظــر گرفتــه بــود یــا قــرار اســت با آن 

ادامــه بدهــد.
فصــل گذشــته ســاکت الهامــی بــا 
دفاع ســه نفره توانست نتایج نسبتاً 
خوبــی بــا نســاجی بگیــرد، ولــی در 
تیــم هــوادار ترجیــح داده از خــط 
دفــاع چهــار نفــره اســتفاده کنــد. 
هــوادار شــروع خیلی خوبی داشــت 
و در خانــه آلومینیــوم اراک بــه ســه 
امتیــاز رســید، پــس بعیــد اســت تــا 
وقتــی عملکــرد دفاعــی ایــن تیــم 

خــوب باشــد، الهامــی ســراغ تغییــر 
سیســتم بــرود. حمیــد مطهــری کــه 
جانشــین الهامــی شــده، نســاجی را 
بــه دفــاع چهــار نفــره برگردانــد و در 
هفتــه اول مقابــل مــس رفســنجان 
بــه تســاوی رســید کــه نتیجــه بــدی 
نیســت. انتظار مــی رود مطهری هم 
تــا وقتــی خــط دفاعــش نمــره قبولی 
بگیــرد، سیســتم بــازی اش را تغییــر 
ندهد.فصــل گذشــته تعــدادی از 
تیم هــای پاییــن جدول بــرای مقابله 
بــا رقبــای قوی تــر ســراغ دفــاع ســه 
نفــره رفتنــد، ولــی تیم هایــی مثــل 
ملــوان، مــس کرمان، نفــت آبادان و 
نفت مسجدســلیمان که پیش بینی 
می شــود نامزد ســقوط باشند، لیگ 
را بــا خــط دفــاع چهــار نفــره شــروع 
کرده انــد و شــاید در آینــده ســراغ 

تغییــر سیســتم برونــد.
اولیــن بــار منصــور پورحیــدری در 
اســتقلال از خــط دفــاع ســه نفــره 
استفاده کرد و توانست نتایج خوبی 
بگیرد. امیر قلعه نویی هم کارش در 
اســتقلال را با دفاع ســه نفره شــروع 
کــرد و بــا سیســتم 2-5-3 قهرمــان 
شد. در آن دوره انتقاداتی نسبت به 
این روش مطرح شد و گفته می شد 

کــه فضــای پشــت پیســتون ها بــه 
نقاط آســیب پذیری تبدیل می شود، 
ولــی در روش های مدرن تر این ایراد 

تا حــدودی برطرف شــده اســت.
در بــازی حســاس و جــذاب چلســی 
– تاتنهــام هــر دو تیــم بــازی را بــا 
خــط دفاع ســه نفــره شــروع کردند، 
هرچنــد در نیمــه دوم توخــل و کنتــه 
بــا توجــه بــه شــرایط و نتیجــه بــازی 
چنــد بــار تغییــر سیســتم دادنــد. تــا 
چند ســال قبــل قابل تصــور نبود که 
تیم هــای لیگ برتــر انگلیس با دفاع 
ســه نفــره بــازی کننــد، ولــی مربیــان 
نخبــه ایــن لیــگ بــرای موفقیــت 
ســراغ رویکردهــای جدیــد تاکتیکی 
می رونــد. مربــی ای مثــل توخــل از 
سیســتم های هیبریــدی اســتفاده 
می کننــد، یعنــی در فــاز حملــه خــط 
دفــاع ایــن تیــم چهار نفره اســت و با 
از دســت رفتــن توپ، تیمش با ســه 
مدافــع میانی بــازی می کنــد. اجرای 
چنیــن روش هایــی پیچیــده اســت 
و در فوتبــال ایــران هنــوز متــداول 
نیســت، ولی زمانی که سیستم های 
هیبریــدی به لیگ برتر برســد، قطعاً 
اســتقبال از دفــاع ســه نفــره بیشــتر 

خواهــد شــد.

 مدیریت؛
الماس گمشده

 فرقــی نمی کــرد فصــل بیســت و 
دوم از چــه زمانــی آغــاز شــود؛ هــر 
موقعــی ســوت اولیــن بازی بــه گوش 
می رســید، قطــاری از بی نظمــی و 
بی تدبیــری به راه می افتاد. در همین 
هفته نخســت ببینید چه مشکلاتی 
پیــش آمــد. بــه نظر شــما، بحث های 
کلیــدی و اساســی پخــش زنــده 
مســابقات اســتقلال و پرســپولیس 
یــا حــق پخــش و ســایر مســائل مالی 
بیــن ایــن دو باشــگاه و صداوســیما 
)که دیــروز حتی به تبلیغات محیطی 
هم کشــیده شــد( باید به فاصله سه 
ســاعت مانده تا شــروع اولیــن دیدار 
بــه راه بیفتــد؟ بیــش از 70 روز بین دو 
فصل فاصله افتاد تا این مسائل حل 
شــود؛ اما چه شد؟ نســاجی پرهوادار 
بــاز هــم دور از خانــه و در اصفهــان 
میزبانی کرد، موضوعی که متأسفانه 
هنــوز حــل نشــده. تنهــا موضوعــی 
کــه از ورزشــگاه در حــال تعمیــر و 
بازســازی قائمشــهر به یــاد می آوریم، 
مراســم پاشــیدن تخــم چمــن داخل 
زمیــن اســت! ســایر مســابقات هــم 
بــا مشــکلاتی مواجــه بــود. اعتــراض 
بــه داوری همچنــان ادامــه داشــت 
بــا  شــهرها  بعضــی  نــی  با میز و 
داســتان های عجیبــی همــراه شــد. 
همــه اینهــا یــک سرمنشــأ دارد؛ عدم 
مدیریــت. هیــچ توقعــی نمی تــوان از 
ایــن فوتبــال داشــت. هــر خانــه ای، 
نیــاز بــه مدیــری مدبــر دارد و خانواده 
فوتبــال چنیــن کاراکتری را بالای ســر 
خــود نمی بینــد. فدراســیون فوتبــال 
حتــی رئیــس نــدارد و سرپرســت این 
فدراســیون بــه فکــر بــردن انتخابات 
اســت. کمیته ها همچنــان جزیره ای 
فعالیــت می کننــد و هــر روز ده هــا 
شایعه و خبر تلخ از اطراف فدراسیون 
بــه گــوش می رســد. همین یکــی، دو 
مــاه گذشــته را جســت وجو کنیــد؛ 
حتــی یک خبــر خوشــحال کننده هم 
منتشــر نشــده اســت. اتفاقاتــی کــه 
پیرامــون فوتبال ایــران رقم می خورد، 
هــزاران کیلومتــر بــا نظریه هــای 
مدیریتی که در دانشــگاه ها تدریس 
می شــود، فاصلــه دارد. مدیریــت در 
آکادمی هــای جهانــی به عنــوان یــک 
»المــاس« در تمــام علــوم شــناخته 
می شــود کــه باعــث رقــم خــوردن 
باقــی اتفاقــات خــوب یــا بد می شــود 
امــا ایــن المــاس در فوتبــال ایــران 
مفقــود شــده و متأســفانه هیچ کس 
نمی توانــد آن را پیــدا کنــد. افرادی که 
در بخش هــای نفســگیر و حســاس 
فوتبال ایســتاده اند، نتوانسته اند کار 
خاصــی پیــش ببرنــد و ایــن موضوع، 
فوتبــال را در شــرایطی قــرار داده کــه 
چیــزی جــز درگیری و حاشــیه نــدارد. 
فوتبالی که به مدیر بیشــتر از بودجه 

احتیــاج دارد.

حرف های درگوشی 
کارمندان فدراسیون

تاج حتی نیروهایش 
را هم چیده!

با توجه بــه کاندیداهای باقی مانده 
ســت  یا ر ســمت  ز  حــرا ا ی  بــرا
فدراســیون بایــد ایــن حقیقــت را 
بپذیریــم کــه حداقــل روی کاغــذ 
ز  شــانس مهــدی تــاج بیشــتر ا
للــه  یزا و عز جــدی  د ما میرشــا
محمــدی اســت بــه همیــن خاطــر 
اخبــار فراوان تــری هــم در مــورد 
فعالیت هــای انتخاباتی او به گوش 
می رســد. در چنیــن اوضاعــی خــود 
فدراســیون فوتبال هــم کانون خبر 
اســت و حرف هایــی کــه کارمنــدان 
آن می زننــد جذابیــت فراوانی دارد. 
برای مثال تعدادی از کارمندان این 
فدراســیون مدعی اند مهدی تاج نه 
تنهــا انتخابــات را بــه ســود خــود 
تمــام می کنــد بلکه آنقدر بــه نتایج 
اعتمــاد دارد کــه از همیــن حالا تیم 
مــورد نظــرش را نیز چیدمــان کرده 
و کمتــر از ۱0 روز پــس از پیــروزی 
احتمالــی در انتخابــات به تمام این 
افــراد حکــم می دهــد تا کارشــان را 

اســتارت بزننــد.

ژوزه مورایــس، ســرمربی ســپاهان کــه 
ــل اســتقلال  ــه اول مقاب ــرد هفت بعــد از ب
بیــش از گذشــته مــورد توجه قــرار گرفته، 
در یــک برنامــه تلویزیونــی حاضــر شــد و 

مصاحبــه مفصلــی داشــت.
او دربــاره رونــد مذاکــره و توافــق بــا 
ســپاهان گفــت: »تصمیــم ســختی بــرای 
آمــدن بــه ایــران داشــتم. قبــل از انتخــاب 
ســپاهان خواســتم که از شــهر اصفهان و 
باشــگاه بازدیــد کنــم. بــرای مــن چیزی که 
مهــم بــود، حــس و انــرژی بــود کــه از مردم 
گرفتــم و می خواســتم بدانــم می توانــم 
توقعاتــی کــه مــردم از مــن داشــتند را 
انجــام بدهــم یــا نــه؟ مــن اینجــا آمــدم کــه 
یــک چیــز خــاص را بــه مــردم ســپاهان 
بدهــم. هــدف مــن ارتقــای فوتبــال ایــران 

هــم هســت. داشــتن حــس هیجــان 
بســیار خــوب اســت، البتــه بایــد آن را تــا 

پایــان فصــل ادامــه بدهیــم.«
او دربــاره احتمــال حضــور یــک مربــی 
ایرانــی در کادر فنــی اش گفــت: »برخــی 
مربیــان را زیــر نظــر گرفتیــم تــا آنهــا را 
انتخــاب کنیــم. الان یــک فیزیولوژیســت 
در اختیــار داریــم. بایــد ببینیــم در آینــده 
یــک مربــی ایرانــی بــه مــا اضافــه می شــود 
یــا خیــر. شــاید اگــر زبــان فارســی مــن 
بهتــر شــود، ایــن اتفــاق رخ دهــد. امــا 
نمی توانــم قــول بدهــم کــه بیــن مربیــان 
خــودم، یــک مربــی ایرانــی بیــاورم. مــن 
یــک قــرارداد ســه ســاله دارم و اگــر یــک 
بازیکــن بخواهــد دوران مربیگری خود را 
در اینجــا شــروع کنــد، می توانــم ایــن کار 

را انجــام دهــم.« او همچنیــن از تجربــه 
ناموفــق همــکاری اش بــا یــک دســتیار 
کــره ای در لیــگ ایــن کشــور گفــت کــه 
تفکــرات متفاوتــی داشــته و بیــش از 
آنکــه بــه تیــم کمــک کنــد بــه آن زیــان 

زده اســت.
مورایــس در مــورد اســتقبال هــواداران 
ســپاهان بعــد از بــرد هفتــه اول مقابــل 
اســتقلال در فــرودگاه اصفهــان گفــت: 
»شــوکه شــدم. چــرا کــه یــک نفــر آن بــالا 
در حــال داد زدن بــود و یکســری مــواد 
ــود. آنهــا اشــتیاق  دودزا در دستانشــان ب
زیــادی داشــتند. اول فکــر کــردم کــه اگــر 
ایــن نفــرات را در اســتادیوم داشــتیم، 
چقــدر خــوب اســت. بی صبرانــه منتظــر 
هــواداران در اســتادیوم هســتم و 

امیــدوارم در آینــده امــکان دیــدن آنهــا را 
در اســتادیوم داشــته باشــیم.«

مورایــس در مــورد ارتبــاط خــود بــا 
مورینیــو و کریســتیانو رونالــدو هــم 
گفــت: »هنــوز بــا آنهــا در ارتبــاط هســتم. 

مورینیــو ماننــد بــرادرم اســت.«
ســتقلال و  بــا ا بــت  ره رقا و دربــا ا
پرســپولیس هــم گفــت: »اگــر صــادق 
باشــم، نمی توانــم بگویــم کــه از بیــن 
میــک  اســتقلال و پرســپولیس کدا
حریــف ســخت تری اســت. مــن بــازی 
پرســپولیس و ذوب آهــن را از نزدیــک 
دیــدم و بــازی خوبــی بــود. لیــگ تــازه 
شــروع شــده، موتــور تیم هــا هنــوز گــرم 
نشــده و معلــوم نیســت کــه سرنوشــت 

ایــن رقابــت چــه خواهــد بــود.«

هنوز نمی دانم رقیب اصلی ما استقلال است یا پرسپولیس

مورایس: هدف من ارتقای فوتبال ایران است
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